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PROTOKÓŁ Nr XLII/22 
 z XLII nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Zalewie  

z dnia 9 września 2022r. 
od godz. 11:00 do godz. 12:18 

 
                                                Proponowany porządek obrad 
                                                          

1. Otwarcie obrad Sesji. 
2. Sprawdzenie kworum i przyjęcie porządku obrad. 
3. Dyskusja i głosowanie nad następującymi projektami uchwał: 

 
1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zalewo na lata      

2022- 2039, 
2) w sprawie zmian w budżecie gminy Zalewo na 2022r., 
3) w sprawie dokonania zmiany uchwały Nr XXI/168/20 Rady Miejskiej w Zalewie  

z 28 sierpnia 2020r. w sprawie regulaminu wynagradzania i przyznawania 
dodatków nauczycielom zatrudnionym w szkołach i placówkach oświatowych 
prowadzonych przez Gminę Zalewo, 

4) w sprawie zmiany w uchwale Nr VIII/53/19 Rady Miejskiej w Zalewie z dnia  
29 maja 2019r. w sprawie udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć prowadzonych przez nauczycieli, którym 
powierzono stanowiska kierownicze w szkołach; zasad zwalniania nauczycieli, 
którym powierzono stanowiska kierownicze, od obowiązku realizacji obniżonego 
tygodniowego wymiaru godzin zajęć; określenia tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć nauczycieli niewymienionych w art. 42 ust. 3 Karty 
Nauczyciela; określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć nauczycieli 
realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisko 
różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin, 

5) w sprawie zmiany w uchwale Rady Miejskiej w Zalewie z dnia  
22 sierpnia 2016r. w sprawie określenia jednostki obsługującej, jednostek 
obsługiwanych oraz zakresu obowiązków powierzonych jednostce obsługującej  
w ramach wspólnej obsługi. 

6) w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Zalewo na rok szkolny 
2022/2023. 

4. Sprawy różne. 
            5. Zamknięcie obrad.           
 
 
 
Ad 1. Otwarcie obrad Sesji. 
 
Obrady XLII nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Zalewie otworzył Krzysztof Gawryś 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Zalewie.  
 
Ad 2.  Sprawdzenie kworum i przyjęcie porządku obrad. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś stwierdził, że na sali znajduje się 9 radnych, co 
stanowi kworum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał (lista obecności Radnych 
stanowi załącznik nr 1). Poinformował, że Sesja została zwołana na wniosek Burmistrza Zalewa. 
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński wyjaśnił, że wniósł o zwołanie Sesji w związku z dynamiką 
zdarzeń. Wyjaśnił, że należy dokonać zmian w budżecie, np. wprowadzić kwoty związane 
z dodatkiem węglowym. Przy okazji zaproponowano trzy projekty uchwał związane z prawem 
oświatowym i projekt uchwały aktualizujący średnią cenę paliwa w celu zwrotu kosztów dowozu do 
ośrodków szkolno- wychowawczych rodzicom dzieci niepełnosprawnych.   
 
 



Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś w związku z brakiem uwag poddał pod głosowanie 
porządek obrad. 
 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 9 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał 
się od głosu. Porządek obrad został przyjęty. 
 
Ad. 3. Dyskusja i głosowanie nad następującym projektem uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poprosił o odczytanie projektów uchwał nr 1 i nr 2. 
 
Skarbnik Gminy Alina Błażewicz odczytała projekt uchwały 
 

1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zalewo na lata      
2022- 2039. 

 
Skarbnik dodała, że zmiana w WPF dotyczy kwot dochodów i wydatków w roku bieżącym.  
Zwiększono wydatki na zadania dotyczące przebudowy dróg gminnych. Następnie odczytała 
projekt uchwały 
 

2) w sprawie zmian w budżecie gminy Zalewo na 2022r. 
 
O godzinie 11:09 na sesję przybyła Radna Dorota Obszańska. 
 
Skarbnik odczytała uzasadnienie proponowanych zmian w budżecie, a Burmistrz Zalewa Marek 
Żyliński szczegółowo je omówił. 
 
Radny Alfred Truszkowski zapytał, czym spowodowane jest zwiększenie środków na wyżywienie 
uczniów w Szkole w Borecznie.  
 
Skarbnik Gminy Alina Błażewicz wyjaśniła, że wynika to ze wzrostu kosztów transportu posiłków 
do szkoły (catering).  
 
Radny Mirosław Czyszek stwierdził, że koszt zadania polegającego na wykonaniu kwietniej łąki na 
skrzyżowaniu ulicy Tartacznej i Elbląskiej w Zalewie jest bardzo duży (60.000zł). 
 
Skarbnik Gminy Alina Błażewicz odpowiedziała, że w ramach zagospodarowania terenu nie 
zostanie tylko wysiana mieszanka roślin, ale będzie wymieniona ziemia, wykonane zostaną 
nasadzenia, powstanie kwietny ogród.  
 
W związku z brakiem innych pytań Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod 
głosowanie projekt uchwały nr 1. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 10 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 2. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 10 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poprosił o przedstawienie projektu uchwały. 
 
Dyrektor Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli Elżbieta Blonkowska wyjaśniła, że projekt uchwały 
wynika z nowelizacji Karty Nauczyciela. Zmiana dotyczy nazewnictwa - dotychczasową funkcję 
opiekuna stażu zastąpił mentor. Następnie odczytała projekt uchwały 
 

3) w sprawie dokonania zmiany uchwały Nr XXI/168/20 Rady Miejskiej w Zalewie  
z 28 sierpnia 2020r. w sprawie regulaminu wynagradzania i przyznawania 



dodatków nauczycielom zatrudnionym w szkołach i placówkach oświatowych 
prowadzonych przez Gminę Zalewo. 

 
W związku z brakiem pytań Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 10 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poprosił o przedstawienie projektu uchwały. 
 
Dyrektor Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli Elżbieta Blonkowska wyjaśniła, że w czerwcu 
dokonując zmian w projekcie uchwały omyłkowo pominięto stanowisko pedagoga specjalnego. 
Następnie odczytała projekt uchwały  
 

4) w sprawie zmiany w uchwale Nr VIII/53/19 Rady Miejskiej w Zalewie z dnia  
29 maja 2019r. w sprawie udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć prowadzonych przez nauczycieli, 
którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach; zasad zwalniania 
nauczycieli, którym powierzono stanowiska kierownicze, od obowiązku 
realizacji obniżonego tygodniowego wymiaru godzin zajęć; określenia 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli 
niewymienionych w art. 42 ust. 3 Karty Nauczyciela; określenia tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru zajęć nauczycieli realizujących w ramach stosunku 
pracy obowiązki określone dla stanowisko różnym tygodniowym 
obowiązkowym wymiarze godzin. 

 
W związku z brakiem pytań Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 10 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poprosił o przedstawienie projektu uchwały. 
 
Dyrektor Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli Elżbieta Blonkowska wyjaśniła, że dotyczy 
aktualizacji nazw jednostek obsługiwanych przez Zespół Szkół w Zalewie. Następnie odczytała 
projekt uchwały 
 

5) w sprawie zmiany w uchwale Rady Miejskiej w Zalewie z dnia  
22 sierpnia 2016r. w sprawie określenia jednostki obsługującej, jednostek 
obsługiwanych oraz zakresu obowiązków powierzonych jednostce 
obsługującej w ramach wspólnej obsługi. 

 
W związku z brakiem pytań Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 10 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poprosił o przedstawienie projektu uchwały. 
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński powtórzył, że projekt uchwały aktualizuje średnią cenę paliwa dla 
potrzeb pokrycia kosztów ponoszonych przez rodziców dowożących dzieci do ośrodków szkolno- 
wychowawczych. Następnie odczytał projekt uchwały 
 

6) w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Zalewo na rok 
szkolny 2022/2023. 



W związku z brakiem pytań Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 10 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu.  
 
Ad. 4. Sprawy różne. 
 
Radna Dorota Obszańska zgłosiła, że w Mozgowie od trzech tygodni nie świecą lampy uliczne.  
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński powiedział, że przyjmuje zgłoszenie.   
 
Radny Mirosław Czyszek w nawiązaniu do omawianych zmian w budżecie zapytał, czy Gmina 
całkowicie rezygnuje z realizacji zadania związanego z zagospodarowaniem nabrzeża jeziora 
Ewingi w Zalewie i tym samym przyznanej na zadanie promesy w ramach Polskiego Ładu. Zapytał, 
czy nie można by zmienić np. zakresu zadania i wykorzystać przyznaną promesę.  
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński wyjaśnił, że w związku ze wzrostem cen usług wartość 
kosztorysowa zadania wzrosła z 4.000.000 zł do 17.000.000 zł. Zgodnie z sugestiami Radnego 
próbowano zmniejszyć zakres zadania przy zachowaniu niezbędnych do utrzymania promesy 
założeniach, ale kwota nadal jest za wysoka. Niemniej planuje wykorzystać powstałą 
dokumentację i ubiegać się o ponowne dofinansowanie projektu, ale już przy założeniu wyższych 
kwot.   
Burmistrz dodał, że biorąc pod uwagę aktualną sytuację, wzrost cen paliw, konieczność 
oszczędzania energii w celu obniżenia wydatków, rezygnacja z realizacji zadania nad jeziorem 
Ewingi chociaż trudna, to była konieczna.  
 
Radny Mirosław Czyszek stwierdził, że w Mazankach jedna z lamp drogowych postawiona jest  
w niewłaściwym miejscu. 
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński odpowiedział, że przyjmuje zgłoszenie. 
 
Radna Halina Krajnik zaproponowała, aby w przypadku realizacji zadań, np. montażu lamp 
Wykonawca oświetlenie kontaktował się Sołtysem lub innym mieszkańcem danej miejscowości i ta 
osoba pokaże, gdzie należy zamontować lampę. Uważa, że jak coś jest robione w danej 
miejscowości, to przyjmujący to zlecenie Wykonawca, powinien zawsze kontaktować się  
z Radnym, Sołtysem lub innym mieszkańcem wsi. 
 
Radna Dorota Obszańska stwierdziła, iż lampy są tak postawione, że jest tragedia. Nie wie, 
dlaczego lampy postawiono w taki sposób. W czasie montażu lamp we wsi była w domu i gdyby 
wiedziała, że są one montowane to by poszła spytać kto je tak kazał postawić. Lampy postawione 
są w miejscu, w którym w ogóle stać nie powinny.   
 
Radny Mirosław Czyszek stwierdził, że w Mazankach również lampy zostały ustawione 
w niefortunnych miejscach, np. przy drodze, która ma około 0,5 km stoi z pięć lamp, a na końcu 
drogi jest tylko jedna posesja.  Nie wie, czy jest sens stawiania lamp w takich miejscach.  
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński odpowiedział, że Sołectwo Mazanki przeznaczyło na ustawienia 
lamp środki z funduszu sołeckiego. Zauważył, że na Sesji nie będzie analizował tej sytuacji. 
Przyjmuje do wiadomości, że firma montująca lampy zrobiła to źle, urzędnik robi źle, a Sołtys  
i Radny zrobią dobrze.   
 
Radny Mirosław Czyszek stwierdził, że w takim układzie należałoby się zastanowić nad sensem 
istnienia funduszu sołeckiego.  
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński odpowiedział, że mieszkańcy do funduszu sołeckiego zgłaszają 
sprawy potrzebne. Argumentem za tym, by fundusz utrzymać jest to, że następuje uspołecznianie 
problemów i potrzeb oraz to, że z budżetu państwa jest udzielana dopłata do funduszu sołeckiego 
w wysokości 20%. Dodał, że zgłaszane potrzeby z perspektywy mieszkańca są słuszne.   



Radna Wioletta Żołądkiewicz zapytała, czy można by część pieniędzy zabezpieczonych na wkład 
własny na nabrzeże jeziora Ewingi przeznaczyć na rozpoczęcie budowy plaży miejskiej.  
  
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński odpowiedział, że woli, aby w kolejnym naborze złożyć wniosek  
i ubiegać się o dofinansowanie do całości projektu (przy wskazaniu większych kosztów realizacji). 
Dodał, że w budżecie gminy jest więcej pozycji (potrzeb), a czasy są niepewne i trzeba zachować 
ogromną ostrożność przy pewnych przedsięwzięciach. Dodał, że Gmina dysponuje dokumentacją 
na budowę ścieżek spacerowo- rowerowych wzdłuż drogi wojewódzkiej i ul. Kilińskiego, które  
w zamyśle łączą się z projektem zagospodarowania nadbrzeża jeziora Ewingi.   
 
Radny Alfred Truszkowski zapytał, jak wygląda realizacja zakupu samochodu strażackiego na 
który zaplanowano 200.000 zł. Powiedział, że Gmina Iława dostała trzy samochody strażackie  
i przekazała nawet do takiej jednostki, która ma tylko jeden wyjazd w roku. Zapytał, na jakiej 
zasadzie są przydzielane samochody strażackie.  
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński odpowiedział, że zabezpieczone środki miały być wykorzystane 
w przypadku pozyskania dofinansowania zewnętrznego. Niestety nie ogłoszono w tym roku 
żadnego konkursu, w którym Gmina mogłaby aplikować o zakup samochodu dla OSP. Jak 
przebiega podział samochodów na wysokości decydentów to nie odpowie na pytanie, nie jest 
adresatem pytania.  
Burmistrz wyjaśnił, że rozmawiał ze strażakami i informował, że w zakup nowego samochodu za 
1.500.000 zł. Gmina nie wejdzie, natomiast będzie rozpatrywana opcja zakupu używanego 
samochodu z Państwowej Staży Pożarnej. Będzie prowadził rozmowy w tym kierunku i analizował 
finansowe możliwości w tym zakresie. W nawiązaniu do wypowiedzi Radnego Burmistrz dodał, że 
z perspektywy Urzędu nonsensem wydaje się kupowanie nowego samochodu strażackiego do 
jednostki, która do akcji wyjeżdża dwa razy w roku.  
Burmistrz zaznaczył, że temat zakupu wozu do OSP pozostaje otwarty. 
 
Radny Alfred Truszkowski zapytał, jak ma wyglądać budowa ścieżek rowerowych.  
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński odpowiedział, że wykonana została dokumentacja projektowa  
i aktualnie trwa wyczekiwanie na program, z którego można by pozyskać dofinansowanie 
zewnętrzne. Przypomniał, że projekt budowy ścieżek rowerowych był złożony do Programu „Polski 
Ład”, ale nie uzyskał dofinansowania.    
 
Radny Alfred Truszkowski zapytał Przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, jakie 
stanowisko zajęła Komisja w związku z petycją, jaka wpłynęła od mieszkańców odnośnie 
biogazowni w Półwsi.  
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Halina Krajnik odpowiedziała, że Komisja 
odbyła posiedzenie, na którym wysłuchano przedstawicieli osób składających petycję, poznano ich 
stanowisko dotyczące inwestycji. Planowane jest również kolejne posiedzenie Komisji  
w powyższym temacie.  
 
Radny Alfred Truszkowski zapytał, jakie jest stanowisko Burmistrza odnośnie uwarunkowań 
budowy biogazowni w Półwsi.  
Radny stwierdził, że jest decyzja na budowę biogazowni przy oczyszczalni ścieków w Półwsi, ale 
realizacja inwestycji celowo została wstrzymana, aby przyśpieszyć budowę biogazowni na 
żwirowni w Półwsi. Uważa, że jeżeli w sprawie biogazowni przy oczyszczalni ścieków wydano 
decyzje, to ta biogazownia i biogazownia w Kupinie wystarczą by zabezpieczyć mieszkańców  
w ciepłą wodę.  
Radny uważa, że petycja jest słuszna, podpisało ją ponad 300 osób (podpisów byłoby więcej, ale 
śpieszono się by zmieścić się w obowiązującym czasie). Biogazownia swoim hałasem, smrodem 
będzie powodowała uciążliwości dla mieszkańców Półwsi i Zalewa. Myśli, że nikt nie zgodziłby się, 
aby taka budowla stanęła 100- 120 metrów od jego zabudowań, działki budowalnej. Dziwi się, że 
Radni nie otrzymali petycji i stanowiska Burmistrza, które zostało skierowane do Samorządowego 
Kolegium Odwoławczego (SKO).  
Radny poinformował, że petycję otrzymało też Starostwo Powiatowe i po tygodniu dało do 
wiadomości Radnych Powiatowych, a On o sprawie dowidział się przez przypadek 1 sierpnia. 



Radny zauważył, że na tablicach ogłoszeniowych Urzędu nie było żadnego Obwieszczenia 
Burmistrza. Przypuszcza, że zostało ono zawieszone na wieszaczku po ostatniej Sesji, kiedy to 
poruszył temat. Podkreślił, że do Sesji, która odbyła się 8 sierpnia, takiego Obwieszczenia nie było. 
Dodał, że dowieszenie na wieszaczku Obwieszczenia nie jest żadnym problemem. W Półwsi 
również Obwieszczenie nie było wywieszone, chociaż pracownicy Urzędu napisali, że było podane 
do publicznej wiadomości na tablicy ogłoszeń i w Półwsi. Obwieszczenie w Półwsi zostało 
zawieszone w tygodniu przed Dożynkami. Zawieszała je Sołtys. Radny podkreślił, że do 
Samorządowego Kolegium Odwoławczego napisano, iż Obwieszczenia były wywieszone,  
a faktycznie nie były. Stwierdził, że skoro 10 września Obwieszczenia nie były wywieszone, a do 
SKO pisze się, że były wywieszone, to coś jest nie tak.  
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński powiedział, że sprawa toczy się w Samorządowym Kolegium 
Odwoławczym w Elblągu (złożono odwołania).  Przedstawiciele osób podpisujących petycję byli na 
posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, posiadają również Radcę Prawnego, którzy 
prowadzi temat i reprezentuje przed SKO. Dodał, że jako Burmistrz ma obowiązek wdrażać 
procedury zgodnie z przepisami prawa. Wszystkie informacje zawarte w aktach sprawy przesłane 
zostały do SKO. W rękach ekspertów i prawników z SKO pozostaje rozstrzygnięcie. 
Burmistrz dodał, że Samorządowe Kolegium Odwoławcze wydłużyło termin rozpatrywania sprawy 
ze względu na jej skomplikowany charakter do 10 listopada, o czym mówił na posadzeniu Komisji 
Radca Prawny reprezentujący mieszkańców.  
Burmistrz zauważył, że społeczeństwo ma prawo protestować, składać odwołania, pisać petycje. 
Petycja jest w aktach Urzędu, Rady, Komisji Skarg, Wniosków i Petycji i nie rozumie wypowiedzi 
Radnego, że coś jest ukrywane. Poprosił, aby przestrzegać ósmego przykazania Dekalogu („Nie 
mów fałszywego świadectwa przeciw bliźniemu swemu”).  
Burmistrz podsumowując powiedział, że temat się toczy i będzie wydane prawne rozstrzygnięcie.   
 
Radny Alfred Truszkowski powiedział, że skoro Burmistrz przywołuje Dekalog, to dlaczego jego 
odczucie jest takie, że Burmistrz i pracownicy Urzędu są za powstaniem biogazowni. Zapytał, że 
skoro pojawił się taki problem, to dlaczego nie poinformowano Radnych o tym, że ma powstać taka 
inwestycja w Półwsi.  
 
Radny Mirosław Czyszek zapytał, na jakim etapie jest inwestycja, czy wydano warunki zabudowy 
oraz o jakiej wielkości biogazowni jest rozmowa. 
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński odpowiedział, że decyzja o środowiskowych uwarunkowaniach 
na realizację przedsięwzięcia, jest pierwszym etapem przedsięwzięcia i ta decyzja została 
zaskarżona (wpłynęło pięć odwołań). Sprawa toczy się w Samorządowym Kolegium 
Odwoławczym. Urząd czeka na rozstrzygnięcie.  
 
Radny Mirosław Czyszek powiedział, że warunki zabudowy zostały wydane, ale są 
nieprawomocne. 
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński odpowiedział, że temat jest wstrzymany do czasu rozstrzygnięcia 
przez Samorządowe Kolegium Odwoławcze.  
 
Radny Mirosław Czyszek stwierdził, że decyzja o środowiskowych uwarunkowaniach na realizację 
przedsięwzięcia jest dokumentem potrzebnym do wydania warunków zabudowy, czyli nic nie jest 
jeszcze przesądzone. Uważa, że do tematu trzeba podchodzić ze spokojem i sprawę 
przedyskutować. Zapytał, jaka jest planowana wielkość biogazowni.  
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński odpowiedział, że nie pamięta. Dodał, że spokój i zrozumienie dla 
sytuacji wykazywały panie reprezentujące osoby, które podpisały się pod petycją. Takie same 
zachowanie wykazał Radca Prawny reprezentujący mieszkańców.  
Burmistrz podkreślił, że niezależnie kto występuje z wnioskiem o wydanie decyzji, to organ musi 
przeprowadzić procedury zgodnie z prawem. Dodał, że na kilku zebraniach wiejskich temat też był 
poruszany i po udzieleniu informacji (takiej jakiej udzielił Radnym) mieszkańcy przyjmują to ze 
zrozumieniem. Jest oczywiste, że nikt nie chciałby, aby przy jego domu powstał dworzec kolejowy, 
niemniej to nie urzędnicy z poziomu Gminy są uprawnieni do wydawania w tej sprawie decyzji 



negatywnej. Po to są odpowiednie instytucje i prawo. Burmistrz kieruje się przepisami prawa, a nie 
swoja wolą. 
 
Radny Alfred Truszkowski powiedział, że byłaby zgoda na wszystko, tyko co za problem był, żeby 
wysłać dwa pisma w tej sprawie. Jedno do Przewodniczącej Rady Osiedlowej, drugie Sołtysa 
Półwsi. Widzi, że niektórzy mają jakieś uwarunkowania itd. i do sąsiadów są wysyłane po cztery – 
pięć pism z informacją, a tutaj nie było żadnej informacji. Dodał, że jak pytał pracowników to też 
tylko wzruszali ramionami i udawali, że nie wiedzą o co chodzi.  
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński odpowiedział, że szczegółowo sprawdzi stwierdzenia Radnego 
pod kątem prawnym, bo dość ma pomówień i rzucania oskarżeń na urzędników, a w końcowym 
etapie na niego. Wyjaśnił, że nie było obowiązku pisania pism, o których mówi Radny. Codziennie 
podpisuje decyzje o warunkach zabudowy i raptem ma zakładać, że nikt nie czyta ogłoszeń  
o rozpoczętych procedurach. Dodał, że na etapie trwania procedury nie zgłosił się nikt, dopiero po 
fakcie. Rozumie, że jak powiedziała jedna osoba, nie każdy ma inetenet, ale to nie znaczy, że 
organ ma wykonywać czynności, których nie nakazuje prawo.  
Dodał, że w sprawie wydanej decyzji, czeka na rozstrzygnięcie Samorządowego Kolegium 
Odwoławczego.   
Burmistrz zauważył, że w polskim prawie nie ma „ustawy odorowej”, a w tym przypadku to zapach 
jest największym problemem. Poprosił, aby dać możliwość pracy na drodze administracyjno- 
prawnej, a nie emocji, pomówień i sugestii, że ktoś z urzędników i Burmistrz postępują w tej sprawie 
nieuczciwie.  
 
Ad. 5. Zamknięcie obrad. 

 
Wobec wyczerpania porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś zamknął  
XLII nadzwyczajną Sesję Rady Miejskiej w Zalewie.  
 
 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 
               /-/ Krzysztof Gawryś 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała:                                                                                                                 
Ewa Warcaba- Cympel 


